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Referat Studienævn  

 

 

Deltagere 
Moritz Schramm (formand), Alexandra Holsting, Uwe Kjær Nissen, Claudio Cifuentes-Aldunate, Kim 

Victoria Hersom, Anna Katrine Aarup, Natasha Sterup, Camilla Lykke Foss, studiementor Nina 

Haugaard Lund (forlod mødet under behandlingen af punkt 4), studiesekretær Mette Ranmar, 

studienævnssekretær Helle Toldsted Eriksen og studienævnssekretær Lene Engelstoft (referent).  

 
Afbud 
Ingen 
 
1. Godkendelse af dagsorden 12.02.18  
Dagsordenen blev godkendt dog således at punkterne blev behandlet i denne rækkefølge: pkt. 1, pkt. 2, 
pkt. 3, pkt. 4, pkt. 6 a, pkt. 6 b, pkt. 7 b, pkt. 6 c, pkt. 9 d, pkt. 9 b og pkt. 7 d.  
 
2. Godkendelse af referat 16.01.18 
Referatet blev godkendt.  
 
3. Meddelelser 
a) Studienævnsformand 

Ændringer af studieordninger BA er godkendt 

Dekanatet har godkendt ændringen i fagbeskrivelsen for Kultur- og litteraturhistorie 2 i 

studieordningen for BA i tysk 2016 og 2017. 

 

Ændringer af studieordninger KA er godkendt 

Dekanatet har godkendt ændringen i fagbeskrivelsen for Kultur- og litteraturhistorie 2 i 

studieordningen for KA i tysk 2017.  

 
Høring over justering af retningslinjer for faglige mindstekrav 

Det kan konstateres, at viden om fremmedsprogtilegnelse er tilføjet i de faglige mindstekrav på 

både tyk og spansk. Studienævnet så positivt på tilføjelsen men noterede sig, at det kan give 

problemer for de sidefagskandidater, der ikke har sprog som centralfag. På den baggrund vil Tysk 

overveje, om fremmedsprogstilegnelse skal gøres til en obligatorisk del af studieordningen på 

kandidatsidefaget. Studienævnet havde ingen bemærkninger til høringen.  

 

Orientering om aktiviteter i forbindelse med specialeskrivning 

Der har i efteråret været afholdt specialeforberedende aktiviteterne for de studerende, der skriver 

speciale i foråret 2018. Tidligere år har Tysk, Spansk og Dansk i fællesskab afholdt et enkelt 

informationsmøde i foråret for de studerende, der skal skrive i efteråret. Studienævnet ønskede, at 

der fortsat skal være et tilbud også for de studerende, der skriver i efteråret. Moritz og Uwe vil 

aftale nærmere med studielederen for Dansk.  

 

Studienævnet noterede sig i øvrigt, at der skal findes en dato i starten af juni, hvor der kan afholdes 

 Studienævn for: Tysk og Spansk 

 Dato: 12-02-2018 

 

Tidsrum: 15 - 17 

Lokale: Lysningen, stuen 
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specialereception. Moritz og Uwe aftaler nærmere.  

 

b) De studerende 

Anna foreslog studienævnet at overveje, om sideomfanget af eksamensopgaver bør nedjusteres, når 

flere studerende skriver sammen. Natasha tilføjede, at det i spansk studieordningen ikke altid er helt 

klart, hvor stort sideomfanget er, når flere studerende skriver sammen. Punktet tages op på et 

kommende møde. Anna og Natasha vil indsende et forslag til drøftelse. 

 

c) Andre  

Helle oplyste, at Fællesbestemmelser for de humanistiske deltidsuddannelser ved Syddansk 

Universitet (deltidsfællesbestemmelser) nu foreligger i endelig og godkendt version. 

Fællesbestemmelserne træder i kraft 1. februar 2018 og er gældende for alle studieaktive studerende 

på deltidsuddannelser (herunder tompladsordningen) under Det Humanistiske Fakultet uanset 

indskrivningstidspunkt.  

 

Claudio er i forbindelse med et besøg på Stockholms universitet blevet opmærksom på, at 

gymnasierne i Sverige mangler spansklærere. Studenterrepræsentanterne lovede at sprede 

budskabet blandt de spanskstuderende.   

 

4.  Merit- og dispensationsansøgninger 

Jf. lukket punkt (fortroligt referat). 

 

5.  Sager til behandling studieordninger 

Ingen sager til behandling. 
 

6.  Sager til behandling kvalitetspolitikken 

a) Evaluering af semesterstart 

Studienævnet kunne konkludere, at semesterstarten er forløbet godt. Studienævnet drøftede i den 

forbindelse de udfordringer, skemalægningen giver anledning til. 

 

b) Aktiviteter ifm. BA-projekt 

På Tysk skal Kathrin Maurer fortsat stå for afholdelsen af de forberedende aktiviteter, men Kathrin 

og Moritz vil overveje, om nogle af aktiviteterne skal overtages af andre. 

På Spansk er de forberedende aktiviteter integreret i faget Sprog og kultur 3.  

Tysk vil overveje, om aktiviteterne fremadrettet kan integreres i undervisningen. 

 

c) Studiestartsundersøgelsen 

Studienævnet drøftede resultatet af studiestartsundersøgelsen 2017. På Tysk er det overordnede 

billede positivt. Svarprocenten på Tysk er høj. På Spansk er der generel tilfredshed, men 

svarprocenten er lav. Studienævnet fandt ikke anledning til at foretage justeringer i forhold til det 

kommende optag på Tysk. 

 

7.  Sager til behandling undervisning 

a) Slutevaluering fra efterårssemestret 

Punktet udsættes til næste møde. 

 

b) Diskussion af valgfagsudbud 

Moritz orienterede kort om de forslag, der pt. er i spil, og spurgte om der var yderligere input eller 

ønsker. De tyskstuderende foreslog Fonetik eller Grammatisk diagnostik. Moritz opfordrede de 

studerende til at indsende eventuelle yderligere forslag pr. mail. Spansk har ikke valgfag i efteråret. 

 

c) Brobygningsaktiviteter og optagelsesvejledning 

Punktet udsættes til næste møde. 

 



  Side 3 af 3 

 

d) Godkendelse af semesterplaner for udbudte kurser  

De semesterplaner, der var tilgængelige på tidspunktet for mødets afholdelse, blev godkendt. De 

manglende behandles på næste møde. Mette (Tysk) og Uwe (Spansk) vil dobbelttjekke, om det 

fremgår af semesterplaner, hvornår undervisningsevalueringen gennemgås. 

 

8.  Sager til behandling eksamen 

Ingen sager til behandling. 

 

9. Andre sager til behandling 

a) Procedure omkring rustur 

Punktet udsættes til næste møde. Studienævnet opfordrede de studerende på Tysk til at overveje, 

hvordan studiestarten tilrettelægges mest hensigtsmæssigt nu, hvor der er lukket for optag på 

Spansk. Moritz kontakter studielederen på Oldtidskundskab for at høre, hvordan de arrangerer 

rusturen. 

 

b) Bevilling/budget 

Studienævnet tog bevillingens størrelse til efterretning og besluttede at afsætte penge til forplejning 

til studienævnsmøderne. 

 

c) Studieleders mulighed for at bevilge mindre beløb fra annuum uden godkendelse fra SN 

Punktet udsættes til næste møde. Inden da skal det undersøges, hvad bevillingen blev brugt til sidste 

år. 

 

d) Kvote 2 ansøgninger og vægtning  

Studienævnet drøftede, hvorledes de enkelte dele af optagelsesprøven 2018 i kvote 2 til Tysk skal 

vægte. Det blev besluttet, at de enkelte dele vægtes ligeligt. 

 

10. Eventuelt 
Intet 

 

Mødet sluttede kl. 17.08 

 
                     Moritz Schramm 
                     Studienævnsformand     /                                                Lene Engelstoft 
                                                                                                        Studienævnssekretær  


